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16. juni 2022   

 

Referat fra forældrebestyrelsesmøde 
Mandag, den 30. maj 2022 

 
 

 

Fraværende 

Sean Marie Andersen 

Referent 

Ditte Andersen / Henrik E. Jensen 

Dagsorden 

1. Informationer fra ledelsen, herunder status på økonomi 

2. Informationer fra afdelingerne 

3. Evt. informationer fra forældrebestyrelsen 

4. Status på processen omkring ny institution 

5. Stillingtagen til åbningstider og lukkedage for 2023 

6. Køleskabe på stuerne 

7. Fordeling af personaleressourcer / medarbejdergruppernes jobfunktioner 

8. Kommunens visitering til boliger ved Ejsbølhus 

9. Evt. justeringer af forældreinformationer 

10. Evaluering af temaforældremøde 

11. Forældremøde / valg til forældrebestyrelsen i september 

12. Eventuelt 

Referat 

Ad. 1 
• Der er i dag afholdt møde i styregruppen vedr. læreplaner. Fokus var på evaluering, og det 

blev blandt andet besluttet at punktet ”nyt fra afdelingerne”, fremadrettet vil indeholde ud-
valgte øvebaner fra hver afdeling. Derved får bestyrelses mere indsigt i læreplansarbejdet og 
mulighed for at sparre på og perspektivere på praksis. Bestyrelsen vil gerne have en form for 

status på processerne fortløbende, hvor det giver mening.  

• Økonomi; budgettet ser fornuftigt ud, og når vi når længere hen på året, vil mulighed for yder-
ligere opnormering blive vurderet. 

• Modtagelse af Ukrainske børn; Der er for nuværende visiteret 2 børn til Rosengården og 1 barn 
til Havanna. 

• Nyt kommunalt tilsynskoncept: I det nye koncept bliver der udarbejdet én rapport pr. afdeling 

(modsat tidligere, hvor rapporten var fælles for hele institutionen). Rapporten vil indeholde en 
samlet vurdering; høj kvalitet, God kvalitet, tilstrækkelig kvalitet og utilstrækkelig kvalitet. 
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Hvis vurderingen bliver utilstrækkelig kvalitet, skal der udarbejdes en handleplan og der føres 
øget tilsyn i en fastsat periode. Vurderingerne skal være tilgængelige på institutionens hjem-
meside. Forældrebestyrelsen vil blive involveret i deres respektive afdelinger. 

Ad. 2 
Rosengården; Der er fokus på at arbejde på tværs, og det fremadrettede arbejde består af at finde 
balancen mellem at arbejde på tværs og basisstuerne.  

Havanna; De fleste børn har deltaget i dyrskue i Aabenraa, og pt. arbejdes der med planer om 
etablering af en sansehave. 

Sukkertoppen; Der er fokus på den interne overgang til storebørnsgruppen/Isbjørnene, og der er 
ligeledes fokus på overgangen fra vuggestuen til børnehaven. Afdelingen har afholdt cykelløbet 

Tour de Sukkertoppen, og været på udflugt til Glad Zoo 

Ejsbølhus; Der har været afholdt bedsteforældredag på hver stue, og der var stor tilslutning på alle 

stuer. Derudover så igangsættes der initiativ omkring brug af literacy og børn som fortællere.  

Ad. 3 
Der har været afholdt fællesrådsmøde hvor temaet var budget. Bestyrelserne var blevet opfordret 
til at finde de store ønsker frem, og materialet vil blive anvendt til de forestående budgetforhand-
linger. 

Marlene, forældrerepræsentant fra Havanna deltager i en arbejdsgruppe, der har fokus på sam-

menhængen mellem dagtilbud/skole, forvaltningen, forældre- /skolebestyrelserne og det politiske 
niveau.   

Ad. 4 
Den 13. juni skal det reviderede byggeprogram godkendes i det politiske udvalg, og det forventes 
at idégrundlag, tidsplan og tegninger kort herefter kan offentliggøres.  

Henrik er herudover blevet involveret en projektgruppe, der i de kommende år skal arbejde med 
”byfornyelse omkring Braineparken, Sundhedscentret og området omkring Thrigesvej”. 

Ad. 5 
Med ændringen af den udvidede åbningstid på fredage, er institutionen uforvarende kommet til at 

bryde kommunens regler omkring åbningstider. Åbningstiden skal fra 2023 derfor reduceres med 
en ½ time, og det vurderes at den bedst hentes på fredage, hvor institutionen går tilbage til den 
”gamle” lukketid – dvs. kl. 15.30. 

I forhold til lukkedage, så har Ejsbølhus et ønske om at harmonisere lukkedage med de øvrige af-

delinger, og til forvaltningen indstilles derfor, at lukkedagene for 2023 i alle afdelinger bliver 19/5, 
22/12, 27/12, 28/12 og 29/12. 

Ad. 6 
Der er kapacitetsudfordringer ift. plads i køleskabene rundt i afdelingerne. Det skyldes at mange 
børn har store madpakker med og også frugt i kasser, i stedet for frugtposer. Der kan med foræl-
drebestyrelsens opbakning rundsendes en venlig besked, hvor forældre opfordres til at reducere i 

størrelsen på mad og frugtkasse.  

Ad. 7 
I Ejsbølhus, hvor andelen af pædagoguddannede pt er lavere end i de andre afdelinger, er der et 
ønske om at pædagogiske assistenter, også kan afholde nogle samtaler. Primært 3 mdr. samtaler 
og eventuelt opstartssamtaler. Forældrebestyrelsen bakker op om ønsket. 

Ad. 8 
Der er i den senere tid blevet visiteret borgere til ældreboligerne ved Ejsbølhus, som er svært for-
enelige med en børnehave. Det kan være narkomaner, psykisk syge og udadreagerende borgere. 
Forældrene og børn oplever det som utryghedsskabende, og der har været episoder hvor børn og 
forældre, har oplevet smadrede ruder, narkotikahandel mv. For at gøre opmæksom på det proble-
matiske i visiteringen, vil forældrebestyrelsen rette henvendelse til Chef for Voksen og Sundhed, 

Rolf Dalsgaard Johansen. 
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Ad. 9 
Der er få justeringer for forældreinformationen på hjemmesiden, og disse vil blive foretaget inden 

sommerferien. 

Ad. 10 
Der var ved det seneste temaforældremøde stort frafald blandt de tilmeldte, både personaler og 
forældre. Bestyrelsen peger på at tidspunktet kan afholde nogen fra at kunne deltage, og at det 
måske ikke var gået op for alle forældre, at det var Sct. Severin Børnehuse der var arrangør. Den 

allerede planlagte temadag i november fastholdes (temaet er motorik), men tidspunktet revurderes 
og invitation udsendes af afdelingsledere i stedet for institutionslederen. Hvis dette temaforældre-
møde heller ikke bliver velbesøgt, bliver der ikke arrangeret flere temaforældremøder. 

Ad. 11 

Bestyrelsesvalget kommer til at foregå virtuelt, og adskilt fra forældremøderne i afdelingerne. 

Ad. 12 

Intet til referat  


